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 Iubiţi fraţi! Deja am ajuns chiar la uşa Sfântului Post! Ea este 

deja gata să se deschidă înaintea noastră! Deja ni s-a citit astăzi în 

Evanghelie, după rânduiala Sfintei Biserici, povaţa Domnului nostru 

Iisus Hristos despre intrarea cuviincioasă în nevoinţa Postului.  

De veţi ierta oamenilor greşelile lor, vesteşte învăţătura 

Evangheliei care s-a citit astăzi, ierta-va şi vouă Tatăl vostru Cel 

ceresc; iar de nu veţi ierta oamenilor greşelile lor, nici Tatăl vostru 

nu va ierta vouă greşelile voastre (Matei 6, 14-15).  

Cu această vestire ne întâmpină Sfânta Biserică la uşa Postului! 

Aceasta e condiţia pe care ea ne-o pune înainte, chiar la pragul 

intrării în cămara cea duhovnicească a pocăinţei. Noi vrem să 

dovedim căinţa noastră pentru feluritele aplecări păcătoase, îndurând 

felurite lipsuri şi strâmtorări trupeşti: Evanghelia cere de la noi milă 

mai înainte de jertfă, pentru ca jertfa să fie bineplăcută lui Dumnezeu.  

Toţi cei care doriţi să purcedeţi la nevoinţa postului şi rugăciunii,  

toţi cei care doriţi să adunaţi roade îmbelşugate din pocăinţa voastră ascultaţi cuvântul lui Dumnezeu, 

ascultaţi porunca lui Dumnezeu - şi lăsaţi, iertaţi aproapelui greşelile pe care le-a făcut faţă de voi! De 

veţi ierta oamenilor greşelile lor, ierta-va şi vouă Tatăl vostru Cel ceresc; iar de nu veţi ierta oamenilor 

greşelile lor, nici Tatăl vostru nu va ierta vouă greşelile voastre. Amin.  

(Sf. Ignatie Briancianinov) 

 
 

 

Sf. Ignatie 

Briancianinov, 

icoană 

limite, cele mai de jos. Aproape că nu vor ramâne din cei nedepravați. Ei vor considera că totul le 

este permis pentru satisfacerea poftelor și plăcerilor, în bande și găști, vor jefui și corupe. 

Dar va veni vremea când se va auzi glasul lui Dumnezeu, când va înțelege tineretul că în 

continuare nu se mai poate trăi așa și vor ajunge la credință pe diferite căi, se va întări râvna 

pentru nevoință. Cei care erau până atunci păcătoși, bețivi vor merge la biserică, vor simți o mare 

sete de viață duhovnicească, mulți se vor face monahi, se vor deschide mănăstirile, iar bisericile 

vor fi pline de credincioși. Atunci vor merge tinerii în pelerinaj prin Sfintele Locuri, va fi o vreme 

slăvită. Iar pentru faptul că acum păcătuiesc, mai apoi se vor pocăi fierbinte. Ca și lumânarea care 

înainte de a se stinge pâlpâie mai luminos, luminând totul cu ultima lumină, așa va fi și viața 

Bisericii. Și acest timp este aproape“. 

(Profeții și mărturii creștine pentru vremea de acum, traducere  din limba  rusă) 

Pocăinţa este o continuă renunţare a sufletului la plăcerile 

trupeşti.Pocăinţa este raţiunea care se judecă pe sine însăşi şi care 

se preocupă mereu de sine fără a avea grija altora.Pocăinţa este 

fiica nădejdii şi negaţia disperării. Cel ce se pocăieşte este un 

condamnat, căruia nu–i este ruşine să-şi mărturisească vina. 

Pocăinţa este împăcarea cu Dumnezeu prin practicarea virtuţilor 

potrivnice păcatelor cărora s-a făcut până atunci părtaş. Pocăinţa 

este purificarea conştiinţei. Pocăinţa este îndurarea de bunăvoie a 

necazurilor. Cel ce se pocăieşte este autorul propriilor pedepsiri. 

Pocăinţa este puternica înfrânare a instinctelor pântecelui şi rănirea 

sufletului prin părerea  de rău pentru greşelile comise. Cel care-şi 

plânge propriile păcate nu mai vede lacrimile şi căderile aproapelui 

său şi nici nu-l mai osândeşte. 

(Sfântul Ioan Scărarul, Scara raiului) 
 

Sf. Ioan Scărarul, 

icoană 


